
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z XVI sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 12 maja 2016 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:10 
Godzina zakończenia sesji: 14:35 
Numery podjętych uchwał: 125/XVI/2016 – 136/XVI/2016 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
W sesji uczestniczyło: 13 radnych (na 15 ogółem tj. 86,6%) 
Radni nieobecni: - Tadeusz Kukiełka, Jan Krzyszycha . 
 
Załączniki do protokołu: 
 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 
Nr 4 - Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2015 dla gminy Narol - MGOPS. 
Nr 5 - Sprawozdanie z realizacji współpracy Gminy Narol z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego za 2015 r. 

 
Porządek obrad sesji:  
  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

- wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Narol na 2016 rok, 
- udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej, 
- zmiany nazwy Miejsko Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół 

w Narolu na Gminne Centrum Usług Wspólnych w Narolu oraz nadania statutu, 
- organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, finansowo-księgowej i organizacyjnej  

dla jednostek budżetowych Gminy Narol, 
- zbycia nieruchomości mienia komunalnego w ramach sprzedaży przetargowej 

i bezprzetargowej, 
- nieodpłatnego nabycia nieruchomości do majątku Gminy Narol od Agencji Nieruchomości 

Rolnych, 
- dzierżawy nieruchomości mienia komunalnego 
- inne. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Sprawy ró żne. 
8.  Zakończenie sesji. 
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Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof Szawara. 
Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, Sekretarza 
Urzędu, Skarbnik Gminy Narol, Sołtysów oraz uczniów klas drugich Gimnazjum w 
Narolu wraz z opiekunami. 

 
Ad. 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji (zał. 

nr 1).  
 
Ad. 3.  Protokół z XV sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 10 marca 2016 roku został 

przyjęty jednomyślnie. 
 

Ad. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o swoich działaniach w 
okresie miedzy sesjami, tj. od 10 marca do 12 maja 2016 roku i powiedział: „Szanowni 
Państwo, Pni i Panowie Radni, szanowni Sołtysi drodzy uczniowie. Ostatnia sesja miała 
miejsce 10 marca. Najpierw odniosę się do spraw inwestycyjnych, które w tym czasie 
były przedmiotem mich prac i urzędu. Złożyliśmy wnioski na termomodernizację 
dotyczącą siedmiu obiektów w naszej gminie, których jesteśmy właścicielami, tj. 
świetlice, biblioteka, świetlico-sklepy oraz budynek po starej szkole. Wniosek jest 
złożony i poddawany obecnie ocenie formalno-prawnej, a my przygotowujemy się do 
wniesienia poprawek, zgodnie z obowiązującymi przepisami. Złożyliśmy również 
wniosek na rozbudowę Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipsku, na salę 
wielofunkcyjną. Tutaj trwa ocena formalno prawna, są zgłoszone poprawki, które 
zobowiązani jesteśmy wykonać. Jeżeli otrzymalibyśmy dofinansowanie, to zadanie 
realizowane byłoby na przełomie roku bieżącego i przyszłego. Dzięki tej inwestycji ŚDS 
mógłby przyjąć większa liczbę uczestników, planowany jest wzrost o dziewięć 
dodatkowych podopiecznych. Złożyliśmy również wniosek o adaptację budynku po byłej 
szkole w Narolu Wsi, tutaj jeszcze nie ma oceny formalno-prawnej. Odnośnie wniosku 
na osiem dróg gminnych, które omawialiśmy na poprzedniej sesji, informuję, że tutaj nie 
ma jeszcze oceny, a co za tym idzie wyboru do dofinansowania. Termin wyboru został 
przesunięty na czerwiec. Z informacji nieoficjalnych wiem, że nasz wniosek został 
oceniony pozytywnie i jest na 15 miejscu. Jesteśmy przygotowani do dofinansowania w 
kwocie 1 mln 580 tys złotych. Jeżeli już jesteśmy przy temacie dróg, to otrzymaliśmy 
promesę od Wojewody Podkarpackiego na likwidację szkód po nadmiernych opadach 
deszczu na drodze z Łowczy do Narola (odcinek 1760 m.). Tą drogę chcielibyśmy 
zmodernizować w trzech etapach. Złożyliśmy również wniosek na likwidacje barier 
architektonicznych w szkole w Narolu, czyli wykonanie windy i podjazdów dla osób 
niepełnosprawnych. Złożyliśmy również wniosek do PCPR w Lubaczowie na zakup 
busa do przewozu osób niepełnosprawnych dla ŚDS w Lipsku. Koszt projektu to 15 tys. 
złotych, natomiast całego zadania przekroczy 400 tysięcy złotych.  

Przygotowujemy się w chwili obecnej do Gminnego Programu Rewitalizacji i do 
naboru, który będzie zapewne w przyszłym roku. Tutaj złożyliśmy już w niosek do 
Urzędu Marszałkowskiego o wsparcie i jest dobrze oceniony na chwilę obecną i 
zapewne otrzymamy dofinansowanie na wykonanie pełnej dokumentacji.  
W chwili obecnej przygotowywana jest koncepcja zagospodarowania tzw. „Psich Górek”  
gdzie chcielibyśmy zorganizować namiastkę miejskiego parku rekreacyjnego, z 
urządzeniami do ćwiczeń na świerzym powietrzu, amfiteatrem i innymi rozwiązaniami. 
Jest także opracowywana koncepcja na zagospodarowanie „Włoskiego Ogrodu” i 
terenu zbiornika w Lipiu. 
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Opracowywany jest również projekt pod przyszłą remizę strażacką, gdzie 
zakupiliśmy teren od Starostwa. Tutaj zgodnie z umową projektanci mają przedstawić 
nam projekt do końca września. Nabór na ochronę przeciwpożarową będzie dopiero w 
końcówce czwartego kwartału tego roku lub na początku przyszłego. Być może jeszcze 
w tym roku będą uruchamiane tzw. parasolówki, czyli programy z OZE (Odnawialnych 
Źródeł Energii) na montaż kolektorów słonecznych i fotowoltaiki. Zrezygnowaliśmy 
wcześniej z realizacji tego projektu w PROW-ie, o czym wcześniej informowałem. Teraz 
składamy ten wniosek w RPO. Jest to projekt, który dotyczy głównie mieszkańców, a 
my jesteśmy podmiotem zbierającym informacje, przygotowującym wniosek i w końcu 
go rozliczającym. Tutaj może skorzystać ok. 100 osób z naszej gminy, obowiązuje 
wartość progowa. Ggdybyśmy złożyli na większą ilość, byłby to wtedy koszt 
niekwalifikowany. 
  W ostatnim okresie, udało się nam utworzyć Grupę Rybacką, w skład której 
wchodzi 14 gmin z województwa podkarpackiego i lubelskiego. Tutaj byłem 
nieformalnym liderem; scalającym, organizującym i kierującym wszystkimi działaniami 
aby móc ubiegać się o późniejsze dofinansowanie. Właśnie otrzymaliśmy informację, że 
w tym miesiącu zostanie podpisana umowa, bowiem RLGD Roztocze otrzymało 
dofinansowanie. W związku z tym u nas w Narolu powstanie biuro, które będzie 
obsługiwało te 14 gmin i będzie miało do dyspozycji środki tak jak Lokalne Grupy 
Działania. Z tych środków będą mogły korzystać podmioty publiczne, społeczne i 
gospodarcze. 
  Otrzymaliśmy również dofinansowanie na Jarmark Galicyjski z KSOW-u 
(Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich), który jest obsługiwany przez Urząd 
Marszałkowski – w wysokości 38 tysięcy złotych. Tym samym Marszałek Województwa 
Podkarpackiego będzie współorganizatorem naszego Jarmarku. Dodatkowo jest 
przewidziane jeszcze dofinansowanie z Departamentu Rolnictwa w ramach promocji 
naturalnego wypasu bydła, dzięki czemu prawdopodobnie zostanie sfinansowane 
dodatkowo przez UM pieczenie byka na Jarmarku, z czego będzie mógł każdy 
posmakować. 
  Jeszcze wspomnę, że wnioski na modernizację 3 dróg polnych, które składaliśmy 
zostały pozytywnie załatwione, a co ważne jest to zasługa w szczególności Marszałka 
Kuźniara, który odwiedzając nas tutaj w Narolu deklarował wsparcie w działaniach, a 
nie działacza politycznego z naszej gminy, który dużo obiecywał w tej sprawie, a nie był 
nigdzie i nie zrobił nic! Na szczęście nasz wysiłek nie poszedł na marne i otrzymaliśmy 
dofinansowanie w kwocie 67 tys. złotych.  
  Za nami Majówka i przy tej okazji chce bardzo podziękować za udział oraz  
pomoc wszystkim, a w szczególności członkom Konwentu.  
Na koniec powiem jeszcze, że sporządziłem akt notarialny na sprzedaż budynku 
ośrodka zdrowia w Płazowie, który kupiła spółka R-36 i sprzedaliśmy również grunty w 
Hucie Różanieckiej. Kupili je przedsiębiorcy zajmujący się przemysłem naftowym, 
pochodzący z Trzebini.  
  Szanowni Państwo, jeszcze dodam, że wniosek, który składaliśmy do 
Podkarpackiego Konserwatora Zabytków na modernizację kaplicy cmentarnej w Narolu, 
krzyża kamiennego przy ulicy Granicznej w Narolu oraz figury Matki Boskiej w Lipsku 
przy parku – zostały rozpatrzone pozytywnie, niestety w nieco niższej kwocie, ale po 
rozmowach z pracownikami konserwatora, prace wykonamy w takim zakresie, w jakim 
środki nam pozwolą.  
Dziękuję za uwagę i w razie pytań jestem do Państwa dyspozycji.” 
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- Radna Maria Obuchowska, zapytała: „Które drogi polne będą remontowane w 
pierwszej kolejności. Chodzi o drogę w Narolu Wsi, tzw. ”graniczkę” . 
Burmistrz Stanisław Woś odpowiedział, że złożyliśmy trzy wnioski na trzy drogi w: 
Narolu Wsi, Woli Wielkiej i Płazowie, ale na jedną kwotę. A przy realizacji musimy 
zabezpieczyć kwotę własną i jedynie wskazać miejsca, gdzie będą wykonane prace. W 
tym projekcie nie ma pieniędzy na drogę, o której Pani mówi i inne, które wymagają 
remontu. Nie ustalaliśmy jeszcze, którą drogę z tych małych pieniędzy spróbujemy 
wykonać; w Woli Wielkiej, Płazowie czy Narolu Wsi  

 
Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 125/XVI/2016 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2016 rok.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 126/XVI/2016 w sprawie zmian w bud żecie gminy 
na 2016 r. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyli: Skarbnik Małgorzata Ważna oraz 
Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 127/XVI/2016 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 128/XVI/2016 w sprawie zatwierdzenia „Sołeckiej 
Strategii Rozwoju Wsi J ędrzejówka” 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 129/XVI/2016 w sprawie zmiany nazwy Miejsko 
Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkó ł w Narolu na Gminne 
Centrum Usług Wspólnych w Narolu oraz nadania statu tu. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś. 
Do projektu zapytanie złożył Radny Marian Słoniec, który poprosił o wyjaśnienie spraw 
kompetencji, działalności finansowej i podległości instytucji gminnych względem 
nowego GCUW. Odpowiedzi udzielił Burmistrz Stanisław Woś, wyjaśniając zasady 
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przyszłej, technicznej współpracy CUW z innymi jednostkami gminnymi. Nie likwidujemy 
jednostki, tylko zmieniamy jej nazwę i poszerzamy zakres obsługi dotychczasowych 
szkół o instytucje pomocy społecznej czy kultury. 
Wobec braku innych uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 130/XVI/2016 w sprawie organizacji wspólnej 
obsługi administracyjnej, finansowo-ksi ęgowej i organizacyjnej dla jednostek 
bud żetowych Gminy Narol. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
W tym miejscu Przewodniczący Rady Krzysztof Szawara ogłosił piętnastominutową 
przerwę, po której wznowiono obrady o godz. 12:35. 
Obrady opuścili Radni: Mateusz Margol i Artur Kida. Obecnych pozostało 11 radnych 
(na 15 ogółem tj. 73,3%). 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 131/XVI/2016 w sprawie nieodpłatnego przyj ęcia 
nieruchomo ści wchodz ącej do zasobu Agencji Nieruchomo ści Rolnych. 
(Dotyczy: 2 działek w Łówczy – pod drogę). 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 132/XVI/2016 w sprawie zbycia nieruchomości 
mienia komunalnego w ramach sprzedaży bezprzetargowej. 
(Dotyczy: 2 działek w Lipiu). 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 133/XVI/2016 w sprawie zbycia nieruchomości 
mienia komunalnego w ramach sprzedaży bezprzetargowej. 
(Dotyczy: 1 działki w Rudzie Różanieckiej). 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 134/XVI/2016 w sprawie zbycia nieruchomości 
mienia komunalnego. 
(Dotyczy: 1 działki w Rudzie Różanieckiej). 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
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- rozpatrzenie projektu uchwały nr 135/XVI/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości. 
(Dotyczy: 1 działki w Woli Wielkiej – zbycie i służebność). 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 136/XVI/2016 w sprawie wyrażenia zgody na 
dzierżawę nieruchomości na okres dłuższy niż 3 lata. 
(Dotyczy: 1 działki w Płazowie). 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
Ad. 6.  Interpelacji i zapytań Radych: 
 

Interpelacji i zapytań nie zgłaszano.  
 

Ad. 7.   Sprawy różne: 
  

- Przewodniczący Rady przedstawił Radnym dokumentację z oceny zasobów pomocy 
społecznej na rok 2015 dla gminy Narol, złożoną przez MGOPS w Narolu (zał. 4 do 
Protokołu), 
- Sekretarz Daniel Lomber przedstawił Sprawozdanie z realizacji współpracy Gminy 
Narol z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego za 2015 r. (zał. 5 do Protokołu). 
                             

Ad. 8.  Zakończenie sesji. 
 

Przewodniczący obrad Krzysztof Szawara stwierdził, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został wyczerpany. Przewodniczący podziękował Radnym, Sołtysom 
oraz zaproszonym gościom za przybycie oraz udział w XV sesji Rady Miejskiej w Narolu 
i o godz. 14:35 zamknął obrady. 
 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański       Przewodniczący 

                                                                   Rady Miejskiej w Narolu  
    
 
 
 
 
                                                                          Krzysztof Szawara  


